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LITERATURA , LINGVISTICA  SI 

COMUNICARE 

Interviu cu prof. din Finlanda 

Ioana Gurău-9A 

 

          Bacalaureatul la limba și literature română, este un examen pe care oricare absolvent de liceu trebuie 

să-l dea și să-l promoveze pentru a putea să se înscrie la o facultate. Cu sprijinul proiectului ROSE, tinerii 

implicați au oportunitatea de a se pregăti cum se cuvine pentru acest examen important încă de la începutul 

clasei a IX-a și până la sfârșitul clasei a XII-a. Îmbogățirea vocabularului și dezvoltarea capacității de a co-

munica liber pe o arie largă de teme și subiecte sunt doar câteva dintre competenţele care le vor fi de mare 

ajutor elevilor la Bacalaureat și nu numai, și pe care proiectul își impune să le insufle adolescenților.   

          Un alt sistem de învățământ, precum este cel din Finlanda, ne poate oferi o paralelă pentru a vedea ce 

ar mai trebui să mai îmbunătățim sau să schimbăm la al nostru. Pentru a ne face o idee legată de acesta, am 

pus câteva întrebări chiar unuia dintre cadrele didactice ale unei instituții de învățământ din Finlanda.  Este 

vorba despre Jari Ikola directorul şcolii Kaarolan koulu din Tampere,Finlanda Toate acestea au fost posibile 

datorită altui proiect Erasmus+ în care este implicat liceul “Emil Racoviță”. 

R(reporter): Bună ziua! Numele meu este Ioana. Sunt elevă în primul an la liceu și sunt reporter la revista 

EXCELSIOR, revistă care este realizată în întregime de către elevi. Mi-ar plăcea să vă iau un interviu în care 

să ne vorbiți despre sistemul de învățământ din Finlanda. 

 P(Profesorul): În regulă, hai să începem!  

R: Îmi puteți da câteva informații despre modalitățile de predare pe care profesorii le folosesc în Finlanda? 

Cum lucrează profesorii mai exact cu elevii? Ce tip de interacţiune folosesc? 

Pr: Ei bine, aceasta este o întrebare destul de dificilă; adică dacă mă gândesc la elevii de altădată, profesorul 

preda, vorbea, arăta, apoi scria și elevii îl ascultau, scriau și ei la rândul lor. Însă rolurile s-au schimbat din 

ce în ce mai mult: elevii vorbesc între ei, fac un fel de dezbatere; rolul profesorului s-a schimbat, el nu mai 

este ceea ce a fost, este mai degraba un antrenor, ghidează elevii, ei sunt cei care găsesc informaţia. Cred că 

acesta este este aspectul principal. Când eşti activ, atunci înveţi; înveţi făcând, vorbind, descoperind singur, 

nu stând pe scaun şase ore pe zi ascultând pe cineva care-ţi spune ceea ce este adevărat şi ceea ce nu.  

R: Ce tip de teste dau elevii în mod regulat? 

Pr: Teste? Avem teste naționale, dar ne bazăm din ce în ce mai puţin pe teste. Acesta este modul în care 

sistemul nostru de învățământ funcționează, nu este bazat pe teste şi inspecţii atât de mult. Este bazat în mare 

parte pe controlul de sine, pe abilităţi, de fapt nu se bazează pe testare permanentă. Bineînţeles că avem și 

noi câteva teste, dar încercăm din ce în ce mai mult  să învăţăm tinerii să se evalueze pe sine, iar 

autoevaluarea devine din ce în ce mai cunoscută din fericire. De exemplu, ca elev, tu mă evaluezi pe mine și 

eu te evaluez pe tine, astfel putem lucra ca un grup, ne putem evalua unul pe celălalt. Nu evaluează doar 

profesorul sau Ministerul Educaţiei care folosesc teste tot timpul.  

R: Elevii sunt grupaţi conform stilului de învăţare? 

Pr: Da şi nu, pentru că atunci când sunt douăzeci de elevi în clasă trebuie să-i vezi ca pe un grup. Dacă sunt 

elevi care au un stil auditiv de învăţare, rolul profesorului este acela de a-i detecta şi ajuta. Totuşi, este greu 

şi solicitant gândindu-ne la profesor. Această grupare nu este o regulă totuşi, este mai degrabă o 

recomandare. 
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R: Elevii sunt grupaţi conform stilului de învăţare? 

Pr: Da şi nu, pentru că atunci când sunt douăzeci de elevi în clasă trebuie să-i vezi ca pe un grup. Dacă sunt elevi care 

au un stil auditiv de învăţare, rolul profesorului este acela de a-i detecta şi ajuta. Totuşi, este greu şi solicitant 

gândindu-ne la profesor. Această grupare nu este o regulă totuşi, este mai degrabă o recomandare. 

R: Câți ani de învățământ sunt obligatorii? 

Pr: Școala este obligatorie pentru nouă ani, dar mai mult de 90%, aproape 98% își continuă studiile, pentru că cei nouă 

ani de studiu sunt abia începutul. Iar cei care au de gând doar să termine cele nouă clase își iau un job sau probabil fac 

parte dintr-o afacere de familie, dar din păcate există și persoane care nu au posibilitatea să își continue studiile din 

cauza situației financiare sau anumitor probleme de sănătate. 

R: Cât durează orele? 

Pr: Patruzeci sau patruzeci şi cinci de minute, urmate de o pauză, iar elevii au treizeci de ore pe săptămână, ca şi voi 

de altfel. 

R: Câţi elevi sunt într-o clasă? 

Pr: Depinde. Numărul variază de la doisprezece la douăzeci şi şase. Numărul maxim, deşi nu foarte comun, este de 

douăzeci şi opt. 

R: Câte teme au elevii de făcut? 

Pr: Discutând cu profesorii din România am observat că nu toți dau teme, unii dintre ei dau, dar nu toți. În Finlanda 

toți profesorii dau teme, unii dintre ei mai mult și alții mai puțin. Acestea sunt obligatorii, sunt unele dintre cele mai 

importante lucruri care stau la baza dezvoltării elevilor. Aceștia continuă să studieze acasă după ore, să își facă temele. 

Este destul de ușor, pentru că nu au foarte multe de învățat, ei scriu în medie o oră pe zi. 

R: Cât timp petrec elevii la şcoala pentru activităţi extraşcolare?  

Pr: Elevii noştri au doar lecţii şi apoi sunt liberi. Activităţile extraşcolare se fac la nivelul comunităţii, unde au lecţii de 

pian sau fac sport. 

R: Elevii pot discuta cu profesorii despre orientarea carierei sau merg la o persoană specializată pentru asta?  

Pr: Ambele variante sunt valabile. La şcoala mea sunt şase sute şaizeci de elevi şi doi consilieri de carieră care şi 

predau lecţii, cam o lecţie pe săptămână. Fiecare elev şi părinte are dreptul la consiliere individuală, uneori vin 

împreună şi planifică modul în care îşi continuă studiile după învăţământul obligatoriu. 

R: Când elevii termină liceul, în ce constă examenul lor final?  

Pr: Examenul final la care elevii noștri sunt supuși constă în probe scrise la matematică, engleză, finlandeză, și pot 

alege între istorie sau geografie, este similar examenului vostru. 

R: Credeți că elevilor dumneavoastră le place școala? 

Pr: Ar trebui să îi întrebi, dar dacă i-ai întreba sunt foarte sigur că vor spune că nu, dar eu cred totuși că le place. 

Deoarece educația este o chestiune de tradiţie, ea este foarte importantă în Finlanda. Pentru a obţine o slujbă bună, un 

salariu bun au nevoie de şcoală. Unii spun că e ceva ce trebuie neapărat să facă. Totuși cred că unora chiar le place, 

mai ales că, dacă îi întrebi motivul pentru care vin, vor răspunde: prietenii, alături de care învață lucruri noi, se simt 

relaxaţi și își creează amintiri minunate şi totul este mai uşor.  

R: Vă mulțumesc pentru timpul acordat!  

 Cu ajutorul a tuturor acestor informații sperăm ca România pe viitor să dezvolte un sistem de învățământ atât 

plăcut pentru elevi și profesori, cât și productiv care să reducă rata analfabetismului și a abandonului școlar. Astfel le 

putem oferi generațiilor următoare șansa să valorifice încă de la vârste fragede potențialul pe care îl au. 
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Rolul consilierii psihologice în proiectul ROSE 

 

De psiholog Aramă Nuţi 

 

Obiectivul principal al proiectului este creşterea promovabilităţii elevilor la bacalaureat prin 

autocunoaştere şi managementul emoţiilor, învăţarea unor tehnici de gestionare a timpului şi tehnicilor 

de învăţare eficiente precum şi consiliere şcolară şi profesională. Proiectul pune mare accent şi pe 

consilierea părinţilor pentru a putea fi pregătiţi să îşi informeze şi susţine copiii în această perioadă 

destul de dificilă  a vieţii lor. 

Proiectul se adresează unui număr de aproape 400 de beneficiari, adică 120 de elevi selectaţi 

pentru managementul emoţiilor. După ce am terminat toate sedinţele am realizat cu satisfacţie că pe 

foile de prezenţă s-au înregistrat mult mai multi elevi, 120 de elevi înscrişi la modulul de management 

al învăţarii, 120 elevi pe carieră şi 90 de părinţi. 

Obiectivele cursului de dezvoltare personală şi autocunoaştere: 

 Îmbunătăţirea comunicării cu colegii, părinţii, profesorii şi prietenii; 

 Creşterea stimei de sine; 

 Perceperea şi conştientizarea riscurilor adolescenţei; 

 Rezolvarea problemelor şi luarea deciziilor; 

 Să îşi  recunoască emoţiile şi să le utilizeze eficient; 

 Să îşi conştientizeze temerile şi blocajele şi să le depăşească; 

 Să îşi dezvolte empatia şi inţelegerea pentru cei din jur şi să-şi construiască relaţii mai bune; 

 Să îşi descopere atu-urile şi cum să le folosească; 

Să îşi folosească echilibrat dreptul la opinie. 

Obiectivele cursului de management al învăţării: 

 Formarea unei atitudini pozitive a elevilor faţă de actul învăţării ca proces continuu; 

 Să identifice motivele care stau la baza procesului de învăţare; 

 Să ierarhizeze propriile motive pentru care învaţă; 

  Identificarea factorilor care determină obținerea succesului școlar; 

 Creșterea motivației pentru obținerea succesului școlar;   

 Conştientizarea importanţei procesului de învăţare; 

 Identificarea motivaţiei pentru învăţare a elevilor participanţi; 

 Evidenţierea relaţiei dintre învăţarea în şcoală şi viitoarea viaţă de adult; 

 Identificarea strategiile de învăţare eficiente; 

 Să identifice consecinţele pe termen scurt şi pe termen lung ale diferitelor motive pentru care 

învaţă elevii; 

 Dezvoltarea inteligenţei emoţionale-cheia dezvoltării personale; 

Să îşi vizualizeze şi să-şi planifice viitorul. 
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Obiectivele cursului de orientare a carierei: 

 Autocunoaștere – identificarea și înțelegerea caracteristicilor personale relevante pentru orientarea în 

carieră (cunoașterea intereselor, abilităților, valorilor, caracteristicilor de personalitate și conturarea 

profilului vocațional) 

 Explorarea lumii ocupațiilor – acumularea de informații referitoare la ocupații (caracteristicile 

ocupațiilor și dinamica lor pe piața muncii) 

 Explorarea alternativelor de carieră – luarea deciziilor cu privire la carieră (identificarea, explorarea 

și evaluarea alternativelor, având ca rezultat: alegerea unei ocupații, alegerea unui traseu educațional) 

Planificarea carierei – implementarea deciziilor (stabilirea scopului și obiectivelor de carieră pe termen 

scurt și mediu, elaborarea și implementarea unui plan de acțiune) și, în timp, reevaluarea acestora. 

  

Sunt foarte încântată de tinerii din cadrul proiectului; sunt inteligenţi, cu atitudine optimistă 

interesaţi de autodescoperirea personală, empatici şi plini de bunătate. Daca e posibil chiar aş vrea să le 

multumesc pe acesta cale pentru primirea plina de bunăvoinţă, pentru feedback-urile atât de frumos 

dăruite şi mai ales pentru implicare.  
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 MEDIU  
Participarea la Olimpiada de Geografie 

Rafaela Mihăilă,Elena Crețu-11C 

       Dincolo de testele, tezele care reprezintă un stres pentru orice elev, apar 

olimpiadele ca element vital în   viața oricărui elev sârguincios, care știe ce 

își dorește și care știe că mereu e loc de mai bine. Un astfel de elev este și 

Cucoș Claudiu, elev al Liceului Teoretic „Emil Racoviță”, Galați. Acesta și-a 

găsit marea pasiunea încă de mic, dar pentru a afla mai multe detalii urmariți 

cu atenție următorul interviu pe care ni l-a acordat chiar acesta: 

 

Î: Când și cum ai descoperit că geografia este marea ta pasiune? 

R: Mi-am descoperit pasiunea pentru geografie în gimnaziu prin participările la concursul „Terra”, 

și faptul că nu reușeam să mă calific la etapa națională mă motiva an de an să devin mai bun și să-

mi placă din ce în ce mai mult această materie. 

 

Î: Care au fost primii pași pe care i-ai facut în această direcție? 

R: Primii pași au fost făcuți cu ajutorul D-nei Humelnicu Delia Angelica, care m-a inițiat prin 

simple pregătiri la ora de geografie, urmărind atent nivelul meu. Cu timpul pregătirile au devenit 

mai complexe și mai captivante ca niciodată. 

 

Î: Care este totalul de concursuri la care ai participat? 

R: Am început să particip la concursuri din clasa a V-a. 

Am participat la 3 ediții ale concursului Terra, la care nu am reușit să obțin un rezultat suficient 

pentru o calificare la etapa națională. Acest lucru m-a motivat anul următor (în clasa a8-a) să obțin 

locul 3 la etapa județeană a Olimpiadei de Geografie, iar obiectivul meu părea să fie foarte 

aproape. 

    În clasa a9-a, după o pregătire excelent pregătită, alături de d-na profesor, în cadrul căreia ne-

am axat pe o materie pe care o consider și acum cea mai frumoasă (și grea) din geografie, am 

reușit să mă clasez pe locul 2 la etapa județeană și m-am calificat la etapa națională de la Oradea, 

unde am obținut locul 13 (Premiu special al Societății de Geografie din România). 

Anul 2017 avea să-mi mai aducă și un loc 3 la etapa națională a Sesiunii de comunicări științifice 

geografice, susținută la Tg. Secuiesc. 
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    În 2018 etapa județeană a Olimpiadei de Geografie s-a dovedit a fi foarte competitivă și din acest 

motiv am ratat calificarea la națională pentru 0,5p, alegându-mă doar cu o mențiune. 

Anul acesta m-am ambiționat și am reușit să mă calific din nou la etapa națională a Olimpiadei de 

Geografie, ce am susținut-o la Tg.Mures luna trecută. Se pare că munca mea și a d-nei Humelnicu a fost 

în sfârșit răsplătită pe măsură, pentru că am reușit să obțin locul 8 - Mențiune MEN. Am încercat și 

accederea la etapa internațională, însă fără succes (rămâne un obiectiv cert pentru anul viitor). 

 

Î: Crezi că olimpiadele sunt metode eficiente de testare a elevilor? 

R: Olimpiadele ar trebui considerate doar evaluări ale cunoștințelor pe moment pentru că acestea nu îți 

pot spune dacă cel care a participat va fi sau nu de succes pe viitor. 

Este foarte greu să spui că un elev ce a obținut un punctaj infim mai mare decât altul este mai bun. 

 

Î: Ne poți detalia experientele de la olimpiadele naționale? 

R: Etapele naționale au reprezentat pentru mine experiențe memorabile, întrucât am descoperit noi 

oameni la fel de pasionați ca mine în acest domeniu, locuri noi și frumoase din România și pentru că am 

căpătat experiență utilă pe viitor. 

La olimpiada națională din 2017, am reușit să obțin al 6-lea punctaj după proba scrisă, dar am greșit la 

proba practică și am coborât în final pe 13. Am fost dezamăgit. 

 

Anul acesta lucrurile au stat altfel. Concurența a fost mare, obținându-se chiar prima notă de 10 din 

istoria olimpiadei. După proba scrisă mă clasam pe locul al XI-lea, un loc ce nu-mi surâdea. Pentru a nu 

se întâmpla același lucru ca în 2017, am apelat la ajutorul d-nei Humelnicu pentru proba practică, ce și-a 

sacrificat o zi din vacanță pentru a ne întâlni în Tg.Mureș să pregătim proba. Conform așteptărilor am 

reușit să obțin punctaj maxim din partea unui evaluator, celălalt acordându-mi 96p. 

În urma calculării scorurilor am reușit să mă clasez pe locul 8, reușind cea mai bună performanță a mea 

de până acum. 

 

Î: Îți dorești sa transformi iubirea pentru geografie într-o meserie care să-ți asigure traiul pe viitor? Daca 

da, care e aceasta si cum te pragătești  

să-ți atingi acest scop? 

R: În urma descoperirii pasiunii pentru geografie, mi-am dat seama imediat că mi-aș dori să lucrez în 

acest domeniu. Mi-ar plăcea să lucrez în dezvoltarea viitoarelor orașe ale lumii, în domeniul planificării 

teritoriale. Pentru a ajunge însă la acest nou obiectiv mă pregătesc învățând limba engleză (tocmai ce am 

susținut examenul Cambridge Advanced) și aprofundând lucrurile pe care le știu, pentru a studia în 

Olanda. 
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Î: Exista și alți membri ai familiei care sunt atrași de acest domeniu? Daca da, in ce fel te-au influențat? 

R:  În familia mea sunt singurul pasionat de acest domeniu, însă, presupun că am devenit interesat de 

geografie datorită unui glob pământesc cumpărat de mama mea când eram mai mic. 

 

Î: Anul viitor vei mai participa la olimpiada în ciuda faptului că vei fi clasa a XII-a și vei avea mult mai 

multe griji datorită examenelor care te așteaptă? 

R: Cu siguranță voi participa întrucât am nevoie de experiență și mi-ar plăcea să cunosc "din scoarță-n 

scoarță" materia de liceu a geografiei. Totodată, dacă voi reuși calificarea la etapa națională voi obține și 

diploma de consecvență în domeniu. 

 

Î:De ce nu ai ales un profil, la liceu, care sa pună mai mult accent pe ceea ce-ți place să faci? Daca ai 

putea să o iei de la capăt ai face altfel lucrurile? 

R: Nu am ales filologia sau științele sociale pentru că am fost atras de științele reale și am considerat că 

profilul la care sunt este cel mai echilibrat din toate. 

Totuși, nu înțeleg de ce geografia nu este inclusă mai mult în acest profil, deoarece reprezintă o știință  a 

Pământului, a naturii...Consider că am ales corect. 

 

Î: Care e cea mai frumoasă amintire pe care ai trăit-o datorită pasiunii tale? 

R: Sunt multe amintiri memorabile, dar cea mai importantă este urcarea pe scena elitelor și întâlnirea 

unor persoane importante, precum Ministrul Educației, președintele societății române de geografie și a 

autorilor ce au creat manualele și revistele pe care le apreciez atât de mult. 

 

Î: Ai și alte pasiuni? 

R: O altă pasiune a mea este ciclismul. Am participat la câteva concursuri în proximitatea Galațiului și 

în țară, la București și în Sighișoara. 

 



 

9 

 TURISM 

Importanța excursiilor ca activități extracurriculare 

Elena Tănase-11F  

 

Relaxare. Odihnă. Distracție. Acestea sunt cuvinte cheie ce ne străbat mintea când ne gândim la 

excursii. Totuși, beneficiile oferite de aceste activități depășesc aceste limite, reprezentând, pe lângă 

o activitate turistică și de divertisment, un adevărat proces de cunoaștere şi autocunoaștere pentru 

persoanele implicate. 

Se poate spune că excursiile stau la baza formării personalității elevilor, prin îmbogățirea viziunii 

acestora asupra diferitor aspecte ale vieții şi, mai ales, a perspectivei asupra lumii. 

Dobândirea unor abilitățile practice 

Excursiile constituie o modalitate utilă si plăcută de asimilare și dezvoltare a unor abilități, cum ar fi 

simțul orientării și al observației. Indiferent dacă includ drumeții sau simple plimbări, acestea le 

permit elevilor să-si însușească noțiuni geografice generale, precum caracteristicile reliefului, ale 

florei şi faunei prin explorarea mediului înconjurător. 

 

     Dezvoltare personală 

Ca experiență colectivă, activitățile extracuriculare, precum excursiile, sunt un bun prilej de 

interacțiune si comunicare pentru elevi. Prin petrecerea timpului alături de colegi si profesori, elevii 

pot ajunge să înțeleagă diferențele dintre ei, să fie mai toleranți si să dobândească un sentiment de 

apartenență la grup, ce contribuie la bunăstarea acestora. 

In plus, elevii învață să colaboreze, lucru ce le va fi esențial în viața de adult, mai ales în domeniul 

muncii. 

Importanța excursiilor ca activități extracuriculare în formarea elevilor 
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Beneficii culturale 

Ce modalitate poate fi mai eficientă pentru a-ți îmbogăți orizonturile culturale decât călătoriile? 

Credințele si obiceiurile oamenilor diferă de la zonă la zonă, iar prin vizitarea diverselor destinații 

turistice elevii pot dobândi atât cunoștințe importante despre stilul de viață al localnicilor din 

comunitatea respectivă, cât şi detalii istorice sau arhitecturale. Pe scurt, îi ajută să prețuiască 

diversitatea, mai ales în ceea ce privește mentalitatea umană. 
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STIINT Ă  S I TEHNICA 

Prezentarea Simpozionului LER 

Florin-Alexandru Iancu-10E 

Simpozionul Național “Educația ecologică și societatea umană” 

Cine a creat acest simpozion? 

    Simpozionul a fost realizat de către doamnele profesoare: Director: prof. Humelnicu 

Delia, Director adjunct: Rotaru Corina, Prof. chimie: Enache Gabriela-Elena, Cozmaciuc 

Aurica; Prof. biologie: Ghețeu Mariela, Tătăru Lăcrămioara; Ing. Adm. de sistem IT: 

Damian Felicia. 

    El se desfăşoară în fiecare an în luna mai în cadrul lui propunându-se lucrări ale elevilor 

şi profesorilor din toată ţara. 

 

Care e scopul acestui simpozion? 

    Scopul simpozionului a fost de a populariza documentele 

curriculare adaptate pentru educarea membrilor societăţii în 

vederea protecţiei mediului prin cunoaşterea factorilor care 

creează dezechilibrul ecologic şi prin oprirea acţiunii acestor 

factori pentru a se evita distrugerea ecosistemelor şi apariţia dezastrelor ecologice. Și nu 

în ultimul rând de promovare a unor metode de bune practici în lucrul cu elevii în vederea 

protecţiei mediului, a evitării distrugerii ecosistemelor şi a dezastrelor ecologice pe plan 

local şi mondial.  

 

Câte secții prezintă simpozionul? 

       Simpozionul se împarte în trei secții. Prima 

este reprezentată de Simpozionul Naţional 

„Educaţia ecologică şi societatea umană” 

urmată de un concurs de desene, postere sau 

machete, având ca temă „Verde pentru viitor”, 

iar ultima secțiune este expoziția cu  tema 

„PRONATURA”, unde fiecare participant poate 

să își arate dibăcia și ingeniozitatea. 



 

12 

 

 

 

 

 

Liceul Teoretic „Emil Racoviță” din Galați a organizat în cadrul proiectului Rose, Clubul de 

Științe ale naturii intitulat „Științe pentru viitor”. Acesta cuprinde patru obiecte de studiu: fizica, 

biologia, geografia și chimia. Scopul proiectului este aprofundarea noțiunilor teoretice, prin aplicarea 

practică a informațiilor dobândite. 

OBIECTIVE 

 Stimularea şi încurajarea elevilor de a se implica de tineri în dezvoltarea de proiecte tehnice cu 

perspectiva orientării către licee/facultăți de profil. 

 Stimularea și încurajarea elevilor de a se implica de mici în dezvoltarea de proiecte cu impact 

social. 

 Încurajarea elevilor și studenților să lucreze în echipe, să împărtășească din experiența și 

cunoștințele acumulate cu semenii lor 

 Reducerea abandonului şcolar în rândul elevilor 

Oferirea de şanse egale și acces la aprofundare în domeniul educație, tuturor copiilor indiferent de sex, 
varstă, situație materială, religie sau alte criterii de discriminare. 

 

Până în momentul de față cele mai interesante mi s-au părut orele de fizică desfășurate cu 

doamna Director adjunct prof. ROTARU CORINA și orele de biologie cu doamna prof. GHEŢEU 

MARIELA. 

FIZICA 

Pentru început am discutat despre fenomene electrice și totodată am realizat și aplicații 

practice. Am discutat despre electrizarea corpurilor, câmpul electrostatic, forța electrostatică și alte 

elemnte teoretice, realizând multe experimente. Spre exemplu, cu ajutorul generatorului Van de 

Graaff, o parte dintre noi am avut ocazia de a produce un câmp electrostatic.   

 

STIINT Ă  S I TEHNICA 

               Clubul de științe ale naturii 

Florin-Alexandru Iancu-10E 
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O altă activitate interesantă a constat în realizarea unui proiect ce a avut ca subiect principal 

mișcarea corpurilor, viteza și măsurarea ei, cu realizarea unor experimente foarte interesante. 

 

 

 

BIOLOGIA 

M-a impresionat o activitate foarte educativă unde doamna prof. GHEŢEU MARIELA a 

prezentat o temă despre migrația în lumea vie, însoțită de vizionarea unui film despre 6 specii de 

animale. La sfârșitul activității doamna profesor ne-a pus întrebari din ceea ce am vizionat, aproape 

toți elevii răspunzând corect.  

Acest club oferă o alternativă de petrecere a timpului liber într-un mod educativ, dar nu 

acasă ci la şcoală, fapt ce îl face şi mai atractiv pentru noi, elevii. 
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SPORT 

Echipa de Handbal-Prezentare si Activități,Rezultate   

Ioana Peiu, Popa Robert - 11F/10E 

Echipa de Handbal a Școlii 

Cine este de fapt această echipă? 

Echipa de handbal feminin a Liceului Teoretic "Emil Racoviță" a fost constituită anul acesta din 18 

jucătoare de la clasa a 9-a până la clasa a 12-a: Arsene Ana Maria, Cociug Ariana Andreea, Tănase 

Adina, Moloman Irina, Stan Rebeca Teodora, Tîgîra Cosmina Mariana, Duda Andreea Aida, Peiu 

Andreea Ioana, Popescu Alexandra, Popa Georgiana, Vlad Ioana 

Florentina, Meleancă Ana Maria Iulia, Turcu Silvia, Matei Ecaterina, 

Bîldigău Andreea Iuliana, Vasile Bianca Elena, Ciolacu Ioana Cezara, 

Ciuntu Elena Alexandra. Această echipă a fost și este coordonată 

de doamna profesoară, Alexandrina Soare.    

 

Cum a reușit sa ajungă atât de sus? 

Handbal-ul nu reprezintă doar antrenamente grele, meciuri pline 

de emoții, scheme, pregătire fizică și tactică. Mai presus de toate 

acestea, handbal-ul se joacă în echipă. Pe lângă pregătirea fizică și 

tactică a jucătoarelor, acestea trebuie să-și valorifice spiritul de 

echipă.  Echipa liceului nostru, a dovedit de nenumărate ori 

plăcerea de a juca și faptul că nu este important doar să ajungi 

sus.  An de an, am jucat la nivel local, iar în 2017 ne-am calificat 

zonal, obținând premiul al II-lea. 

 

Care e secretul victoriei?  

Secretul victoriei este înțelegerea coechipierelor, plăcere pentru acest sport și bineînțeles, munca 

și dedicarea. Drumul spre succes este lung și putem întâlni diverse obstacole, cel mai important 

este să nu renunțăm. Să trecem peste orice înfrângere, orice accidentare și să ne mobilizăm. 

Învățăm din ele, le luăm drept exemplu și muncim intens. 
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Care sunt avantajele si dezavantajele participării într-o echipă  a școlii? 

Avantajele de a fi într-o echipă? În primul rând, faptul că te responsabilizezi. Înțelegi că și tu, la fel ca 

ceilalți, ai un rol de îndeplinit și că trebuie să lucrați împreună, să vă sprijiniți, să munciți umăr la 

umăr și să vă motivați. În al doilea rand, echipa îți poate fi o familie. O familie în care simțiți aceeași 

durere, luptați pentru același scop, iubiți același sport.  

Dezavantajele? Nu știu dacă există, depinde de perspectiva fiecăruia. Acolo unde există dedicare și 

pasiune, nu este loc de regrete. 

Am discutat cu câteva dintre componentele echipei noastre, despre ce înseamnă handbal-ul de fapt și 

pașii ce trebuie urmați spre excelență. 

O primă jucătoare cu care am discutat a fost... 

Î: Cum te cheamă si ce vârstă ai? 

R: Mă cheamă Cosmina Țîgîra si am 17 ani. 

Î: De când practici acest sport? 

R: De 8 ani. 

Î: Ce te-a determinat să faci acest sport? 

R: M-a încurajat doamna profesoară de sport din primară, dar și tatăl meu. 

Î: Vezi acest sport ca pe un hobby sau ca ceva pe termen lung? 

R: Până acum puțin timp vedeam handbal-ul ca pe un hobby, dar aș putea să îl văd ca ceva de termen 

lung dacă aș reuși să îmbin școala cu sportul. 

Î: Ce părere ai despre echipa școlii (colectiv) și cum o vezi în viitorul apropiat? 

R: Fetele sunt foarte ambițioase, fiecare muncește din greu să dea ce are mai bun din ea să ajute 

echipa. Cred că în viitorul apropiat, cu puțină motivație putem să ajungem cât mai sus. 

Î: Care e secretul succesului?  

R: Trebuie să muncești foarte mult,dar să fie combinat și cu spor și plăcere. 

Î: Ce le urezi celor care sunt la început sau celor care vor să se apuce de handball? 

R: Să-și urmeze visul, și să nu renuțe chiar dacă dau de greu. 

În continuare, vom vedea ce spune Rebeca despre handbal, sacrificii și munca de echipa: 

 



 

16 

 

În continuare, vom vedea ce spune Rebeca despre handbal, sacrificii și munca de echipa: 

 

Î: Cum te cheamă si ce vârstă ai? 

R: Mă numesc Stan Rebeca și am 17 ani/aproape 18 ani. 

Î: De când practici acest sport? 

R: Practic acest sport încă de la vârsta de 10 ani. 

Î: Ce te-a determinat să faci acest sport și de ce? 

R: Eram micuță si foarte energică, iar mama s-a gândit că unica soluție, unde îmi pot consuma 

energia, este sportul. 

Î: Vezi acest sport ca pe un hobby sau ca ceva pe termen lung? 

R: Prima dată când m-am apucat de handbal am crezut că va fi doar ceva de moment, că ma duc 

doar pentru a face puțina mișcare, dar pe parcurs mi-am dat seama ca mă atrage și că am calități 

pe care le pot pune în valoare în acest sport. 

Î: Ce părere ai despre echipa școlii (colectiv) și cum o vezi în viitorul apropiat?  

R: Am o părere foarte bună despre colectivul echipei școlii. Toate fetele sunt foarte deschise și 

întelegătoare și am reușit pe parcursul anilor să legăm prietenii. Pot spune că am ajuns destul de 

departe cu echipa școlii în fiecare an și chiar cred că anul viitor vom reuși să mergem mai departe în 

următoarea etapă. 

Î: Care e secretul succesului? 

R: Secretul succesului nu poate fi decât munca. Pentru a ajunge pe podium, pentru a fi felicitat și 

aplaudat de sute sau chiar mii de oameni, este nevoie de muncă și de ambiție. Din tot succesul pe 

care îl obții, 10% este talent și 90% este muncă. 

Î: Ce le urezi celor care sunt la început sau celor care vor să se apuce de handball?  

R: Să se apuce cu toată inima de acest sport minunat, nu numai că te dezvoltă frumos și poți face 

performanțe în acest sport, dar te ajută să socializezi și să te împrietenești cu oameni pe care îi vei 

ține minte toată viața. 
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Nu în ultimul rând, o altă jucătoare ,Ana, ne-a prezentat perspectiva și experiențele ei sportive: 

Î: Cum te cheamă si ce vârstă ai? 

R: Mă numesc Arsene Ana și am 16 ani . 

Î: De când practici acest sport? 

R: Practic handbal de la vârsta de 9 ani. 

Î: Ce te-a determinat să faci acest sport și de ce? 

R: Când eram în clasa a III-a mai multe colege s-au înscris la handbal. Antrenamentele aveau loc la sala 

de sport din curtea școlii la care învățam. M-am dus și eu într-o zi de curiozitate să văd ce se întâmplă 

și care e faza cu sportul acesta. Apoi am decis să mă alătur acelei echipe.  

Î: Vezi acest sport ca pe un hobby sau ca ceva pe termen lung? 

R:  Mi-am propus ca din acest sport să fac ceva pe termen lung, poate chiar să am o carieră și să îmi 

câștig existența făcând ceea ce-mi place. 

Î: Ce părere ai despre echipa școlii (colectiv) și cum o vezi in viitorul apropiat? 

R: Echipa școlii este formată din multe fete talentate, istețe și ambițioase. Eu cred că vom reuși în 

viitorul apropriat să trecem de faza locală, de ce nu, poate chiar să ajungem la un turneu final. 

Î: Care e secretul succesului? 

R: Secretul succesului constă în multe ore de muncă, repetiții peste repetiții, dar ceea ce este cel mai 

important este dorința și dăruirea, fără de care succesul nu poate exista. 

Î: Ce le urezi celor care sunt la început sau celor care vor să se apuce de handball? 

R: Tot ce pot să le spun e să aibă încredere în ei, să muncească din greu pentru ceea ce își doresc, căci 

mulți sunt cei ce vor rezultate și nu fac nimic ca să obțină lucrul acesta, să aibă răbdare, deoarece 

nimic nu vine de-a gata, și să nu renunțe la visul lor. 
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TRADIT II 

Tradiții de Paște 

Oana Ghinieș-11F 

TRADIȚII PASCALE 

 

     Sărbătoarea Sfintelor Paști este cea mai mărită şi solemnă dintre sărbătorile anului, care aduce 

omenirii speranţa mântuirii şi a vieţii veşnice, prin sacrificiul lui Iisus Hristos. 

     În tradiţia ortodoxă, începutul sărbătorii e marcat odată cu postul de şapte săptămâni. O 

semnificaţie foarte importantă o are Joia Mare din Săptămâna Patimilor. Din această zi, ţăranii 

încetează lucrul la câmp şi se concentrează asupra casei și curţii, pentru ca totul să fie curat. Tot în 

Joia Mare, femeile încep să pregătească pasca şi să vopsească ouăle. 

    Potrivit tradiţiei, la miezul nopţii între zilele de sâmbătă şi duminică, oamenii se trezesc din somn 

în bătaia clopotelor. Se spală cu apă curată, îşi pun straie noi, iau câte o lumânare şi pornesc către 

biserică unde preotul, cu Sfânta Evanghelie şi crucea în mână, urmat de alaiul de credincioşi, iese 

cu lumânarea aprinsă şi înconjoară biserica de trei ori. Când preotul rostește „Hristos a înviat!” toţi 

cei prezenţi la acest serviciu religios spun: „Adevărat a înviat!”, răspunsul fiind recunoaşterea tainei 

Învierii. Cu lumânarea aprinsă, fiecare se întoarce acasă şi face o cruce mică pe peretele dinspre 

răsărit, afumându-l cu lumânarea, pe care o va păstra tot restul anului. Oamenilor le este permis să 

mănânce bucatele (pasca/pâinea, ouăle roşii, carnea de miel, sarea şi vinul) abia după ce acestea se 

sfinţesc şi după ce fiecare persoană participă la Liturghie. 

Ca orice mare eveniment creștinesc sărbătorit în țara noastră avem și de această dată obiceiuri 

moștenite din vremuri străvechi, în funcție de regiune: 

    În Ţara Moţilor, în noaptea de Paşti se ia toaca de la biserică, se duce în cimitir şi este păzită de 

feciori. Iar dacă nu au păzit-o bine, şi a fost furată, sunt pedepsiţi că a doua zi să dea un ospăţ, adică 

mâncăruri şi băuturi din care se înfrupta atât “hoţii”, cât şi “păgubaşii”. Dacă aceia care au încercat 

să fure toaca nu au reuşit, atunci ei vor fi cei care vor plăti ospăţul. 

    Probabil cel mai de notorietate obicei e cel din zona Transilvaniei, cunoscut sub numele de 

„stropit”. Potrivit acestuia – preluat de la maghiari – băieţii merg în familiile în care există o fată 

sau mai multe, pe care le stropesc cu parfum, „ca să nu se veştejească”. „Stropitul” este păstrat şi 

azi şi reprezintă un bun prilej pentru o reîntâlnire cu prietenii, şi, în fond, de distracţie. 
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    În zona Câmpulung Moldovenesc, datina se deosebeşte prin complexitatea simbolurilor, a 

credinţei în puterea miraculoasă a rugăciunii de binecuvântare a bucatelor. În zorii zilei de 

duminică, credincioşii ies în curtea bisericii, se aşază în formă de cerc, purtând lumânările 

aprinse în mână, în aşteptarea preotului care să sfinţească şi să binecuvânteze bucăţele din coşul 

pascal. În faţa fiecărui gospodar este pregătit un astfel de coş, după orânduiala strămoşilor. După 

sfinţirea acestui coş pascal, ritualul de Paşti se continua în familie. 

     În Banat, la micul dejun din prima zi de Paşti, se practică tradiţia tămâierii bucatelor. Apoi, 

fiecare mesean primeşte o linguriţă de paşti (vin+pâine sfinţite). În meniul acestei mese festive se 

include ciolanul de porc fiert, ouă albe şi mâncăruri tradiţionale, după acestea se continua masa 

cu friptură de miel. 

    În Bucovina, fetele se duc în noaptea de Înviere în clopotniţă şi spală limba clopotului cu apă 

neîncepută. Cu această apă se spala pe fată în zorii zilei de Paşti, ca să fie frumoase tot anul şi aşa 

cum aleargă oamenii la Înviere când se trag clopotele la biserică, aşa să alerge şi feciorii la ele. 

Flăcăii trebuie să se ducă cu flori la casele unde locuiesc fetele care le sunt cele mai dragi, iar ele, 

pentru a îşi arăta consimţământul la sentimentele lor, trebuie să le oferă un ou roşu. 

     În Moldova, în dimineaţa următoare după noaptea Învierii se pune un ouă roşu şi unul alb într

-un bol cu apă ce trebuie să conţină monezi, copii trebuie să şi clătească fata cu apă şi să şi atingă 

obrajii cu oualele pentru a avea un an plin de bogăţii. O altă tradiţie de pe malurile Prutului cere 

ca oul de Paşti să fie mâncat, iar cojile să fie aruncate neapărat pe drum. 

 

CREDINȚE ȘI SUPERSTIȚII 

La Înviere este bine să te îmbraci cu o haină nouă, îmbrăcămintea nouă, la fel ca şi apa, are 

un rol purificator. 

În ziua de Paşti nu este bine să dormi, pentru că în restul anului vei fi somnoros, vei avea 

ghinion, viermii vor mânca semănăturile, recolta va fi distrusă şi te va prinde ploaia ori de 

câte ori vei vrea să lucrezi câmpul. 

Lumânarea de la Înviere trebuie păstrata în casă şi aprinsă în caz de boală, calamităţi naturale, 

supărări. 

Se spune că e bine să te speli pe faţă cu apa neîncepută dintr-o cană nouă, în care ai pus un ou 

roşu, unul alb, un bănuţ de argint şi un fir de iarbă verde, semne ale sănătăţii, prosperităţii 

şi sporului în toate. 

Dacă prima persoană care îţi intră în casă este bărbat, vei avea noroc tot anul. 

Pasca, crucea de pe ea sau anafura sunt considerate de leac, de aceea se păstrează bucăţi din 

ele peste an. 

Se spune că cei ce mor în duminică de Paşti sunt scutiţi de Judecata divină, sufletele lor 

ajungând direct în rai. 
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Copii născuţi de Paşti sunt binecuvântaţi, având o viaţa luminată şi presărată cu noroc toată 

viaţa. 

Masa tradițională pentru Paști este alcătuită la creștinii români din: drob de miel, ciorbă de miel, 

friptură de miel, ca dulciuri se mănâncă cozonacul cu diverse umpluturi și pasca cu brânză. Alături 

de aceste bucate se pregătesc ouă roșii. Tradiția populară spune că, la răstignirea lui Iisus Hristos, 

Maica Domnului a adus un coș cu ouă pe care a vrut să le dea paznicilor. Aceștia au refuzat darul, 

batjocorindu-L și mai mult pe Iisus. Plângând în hohote, Maica Domnului a lăsat coșul la 

picioarele Răstignitului. Sângele, șiroind din trup, a împestrițat ouăle. Uitându-se la ele, Iisus 

Hristos a șoptit că din acea zi toți creștinii vor vopsi ouă roșii. În felul acesta, ouăle roșii au devenit 

un simbol al învierii.  

Postul Paștelui, cel mai lung și cel mai aspru post de peste an, presupune ca trecerea la mâncăruri 

de dulce să fie cumpătată și cu chibzuială. 

 Ouăle roșii Cel mai răspândit obicei creștin de Paște este vopsirea de ouă roșii. Acestea sunt 

nelipsite de pe masa copioasă din prima zi a acestei sărbători și face deliciul celor mici, care abia 

așteaptă să le ciocnească.  

Deși înainte nu se accepta ca ouăle să aibă altă culoare în afară de cea roșie, acum lucrurile s-au 

mai schimbat, iar mamele și copiii le colorează cu verde, galben sau albastru.  

În România, toate familiile servesc la masa de Paște carne de miel preparată sub diverse forme. Fie 

că este vorba despre friptura sau drob, cei mici si cei mari se bucură de carnea gustoasă. Mielul 

este simbolul Mântuitorului Iisus, care a fost sacrificat pentru a salva omenirea. 
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IDENITATE NAȚ IONĂLĂ  

Centenar 2018 

Alexandra Iordan-11F 

 

Dacă ar fi să rezumăm în câteva idei, în 2018, la Centenarul Marii Uniri, toți cei care simt 

românește sărbătoresc: 

Credința românilor care au făcut Unirea că toată suflarea românească trebuie să trăiască împreună, 

într-un singur stat, ROMÂNIA. 

Efortul susținut al românilor, de-a lungul timpului, de a nu uita că sunt români. 

Năzuința românilor de a înfăptui Marea Unire, avută de-a lungul secolelor, indiferent de 

vicisitudinile istoriei. 

Tenacitatea liderilor și a elitelor românești care au întreprins toate cele necesare ca Unirea să devină 

realitate. 

Eroismul și jertfa celor fără de care visul românilor de veacuri, Marea Unire, nu ar fi fost posibil. 

Nesupunerea românilor în fața imperiilor vremelnice care i-au afectat interesele și neacceptarea unei 

sorți potrivnice. 

Ambiția românilor de a rămâne împreună după 100 de ani de la Marea Unire. 

Rațiunea românilor de a căuta în permanență cele mai bune împrejurări pentru concretizarea 

aspirațiilor legitime și valorificarea acestor ocazii. 

Centenarul a adus odată cu celebrarea a 100 de ani de întregire românească și un prilej de a 

sărbători în cadrul liceului nostru acest eveniment istoric prin activități diverse, la care au participat 

atât elevii cât și profesorii îndrumători. Acest lucru, pe lângă emoția pe care a simțit-o fiecare dintre 

noi, a adus și unitate, tranformând din liceul nostru un mediu plăcut în care a fi prezent devine o 

plăcere.  

Astfel, pe 1 noiembrie 2018 am avut ocazia de a participa la lansarea a celor 100 de baloane 

pe care am scris fiecare dintre noi câte un mesaj pentru viitor. Sub îndrumarea doamnei Inspector 

Școlar Camelia Nenu și în timpul interpretării imnului ,,Deșteaptă-te române” de către colega 

noastră Ana Mihai de la clasa a XII-a A aceste baloane au fost trimise spre cer împreună cu 

speranțele şi visurile noastre. În acest mod am sărbătorit și intrarea lui Mihai Viteazul în Alba Iulia 

la 1 noiembrie 1599, fapt căruia i-a urmat Unirea de la 1600.  
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Pentru a demonstra și cei mai mici dintre noi că în pieptul lor inima bate în ritm românesc, colegii 

noștri de la clasa a VI-a A au realizat un drapel cu mesaje închinate sărbătoririi Centenarului. Iubirea față 

de locul în care au crescut și față de limba pe care o vorbesc i-a făcut să realizeze cele mai frumoase 

lucrări pe care, cu mare mândrie, le-au expus pe holurile liceului. 

 Totodată, elevii de la clasa a XI-a C, sub îndrumarea doamnei profesoare Nicoleta Dominteanu 

au continuat seria de activități dedicate acestui eveniment cu realizarea unor lucrări artistice prin care au 

demonstrat că iubirea față de spiritul românesc este vie, este păstrată în sufletul tuturor și că de noi 

depinde ca țara să înflorească. 

  Așadar, plecând de la citatul ,,România este patria mea, restul sunt doar țări” din Octavian Paler, 

colegii noștri au desfășurat activitatea ,,Să construim împreună România pe care o dorim” . Elevii de la 

clasa a X-a E au urmărit de asemenea să se afirme, să-și arate interesul pentru țară prin frumoasa întâlnire 

cu tot ce înseamnă a fi român. Sub cordonarea doamnelor profesor Sandu Mihaela, Barciuc Florentina şi 

Dominteanu Nicoleta elevii s-au bucurat de o frumoasă excursie la Iaşi, unde au vizitat Palatul Culturii 

cu: Muzeul Etnografic al Moldovei, Muzeul de Istorie a Moldovei, Muzeul de Artă, Muzeul Ştiinţei şi 

Tehnicii ,,Ştefan Procopiu” şi Mitopolia. Astfel, acest lucru a dus la transformarea valorilor istorice, 

morale şi civice ale poporului în exemple de urmat, formându-se viitoare caractere care vor duce mai 

departe spiritul românesc.  

Fără oamenii care au contribuit la făurirea culturii românești nu se poate defini Centenarul. 

Ținând seama de acest fapt, doamna profesoară Corina Rotaru a desfășurat activitatea ,,Personalități, 

Mari oameni de știință-Generația Marii Uniri”. La această activitate s-au afirmat clasele a IX-a D, a XII-a 

B, D și E, în atenția cărora s-au adus marile personalități ale Marii Uniri și activitatea savanților Horia 

Hulubei (fizician)- erou al Primului Război Mondial ,Dragomir Hurmuzescu (fizician) și Emil Racovița 

(biolog). Pe 30 noiembrie 2018,doamna prof. Petcu Ana împreună cu colegii noștri de la clasele a V-a A 

si a XI-a A au desfășurat o frumoasă activitate cu tema: ,,Și noi putem construi România Mare”. Astfel, 

elevii au fost martori la făurirea neamului românesc, la adevăratele noastre începuturi. Aceasta a fost și 

un mod de a învăța că valorile noastre trebuie respectate și păstrate, și că ,,darurile” noastre ne îndeamnă 

la a respecta o singură direcție, aceea de a iubi tot ce înseamnă România. 

 În final, activitatea ,,100 de ani de România. Mii de ani de tradiții-unitate de simțire și trăire”, 

coordonată de doamna Profesor Camelia Mariana Nenu, inspector de istorie al I.S.J. Galați, ne-a făcut pe 

mulți dintre noi să înțelegem că în toate aceste secole de existență a poporului român, am fost uniți prin 

tradiții și obiceiuri, lucruri care au fost păstrate în familiile românești din Moldova, Țara Românească și 

Transilvania din cele mai vechi timpuri și până în prezent. 

  Toate aceste activități au fost realizate cu drag de către toți cei care au fost implicați. Faptul că am 

luat parte la ele m-a făcut să îmi dau seama că România este a noastră, a tinerei generații și acest lucru 

îmi dă încredere că în viitor noi vom putea să le răsplătim jertfa strămoșilor noștri. 
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IDENTITATE NAT IONALĂ  

Ziua Eroilor 

Alexandra Iordan - 11F 

Ziua Eroilor este o sărbătoare națională în România pentru comemorarea bărbaților și 

femeilor care au murit în timp ce serveau în forțele armate. În România prin Decretul-lege nr. 1693/4 

mai 1920 s-a stabilit ca aceasta să fie sărbătorită în fiecare an cu prilejul zilei Înălțării Domnului, iar 

România a devenit prima țară care îi comemorează în aceeași zi pe eroii străini și pe cei români. 

Această dată a fost stabilită ca urmare a Tratatului de la Versailles unde țările beligerante s-au obligat 

prin semnarea tratatului să întrețină mormintele ostașilor îngropați pe teritoriile statelor respective, 

precum și monumentele comemorative de război dedicate acestora. În timpul comunismului prin 

Decretul nr. 71/1948 data a fost schimbată la 9 mai, apoi s-a revenit la data inițială. 

În această zi, în toate bisericile din țară și străinătate se face pomenirea tuturor eroilor români 

căzuți de-a lungul veacurilor pe toate câmpurile de luptă pentru credință, libertate, dreptate și pentru 

apărarea țării și întregirea neamului.  

Înălţarea Domnului a fost un eveniment din istoria Bisericii care s-a petrecut în văzul 

oamenilor, în lumină şi în plină zi. Cel puţin ucenicii Mântuitorului au fost prezenţi la Înălţarea Sa, 

pentru ca întreaga lume să cunoască prin ei că Iisus Hristos S-a Înălţat la cer cu trupul transfigurat 

prin Înviere. După Înălţarea la cer, Apostolii au devenit martorii Lui Hristos, propovăduind 

Evanghelia din Ierusalim până în Palestina şi în ţările şi centrele din Marea Mediterană: Antiohia, 

Corint, Efes. Cartea Faptele Apostolilor face cunoscută călătoria Sfântului Apostol Pavel la Roma. 

Sfântul Pavel din prigonitor al creştinilor a ajuns cel mai activ apostol, convertit după întâlnirea pe 

care a avut-o cu Hristos înviat pe drumul spre Damasc. 

Biserica Ortodoxă Română sărbătoreşte la Înălţarea Domnului şi ziua de pomenire a eroilor 

neamului românesc. Pomenirea eroilor la praznicul Înălţării Domnului a fost hotărâtă de Sfântul 

Sinod al Bisericii Ortodoxe Române în anul 1920. Această decizie a fost consfinţită ca Zi a Eroilor şi 

sărbătoare naţională bisericească prin hotărârile Sfântului Sinod al Bisericii Ortodoxe Române din 

1999 şi 2001. 

Nu întâmplător, această zi este sărbatorită în același timp cu Înălțarea Domnului...Se prea 

poate ca această dată să fie un mod prin care Biserica le mulțumeste celor căzuți pe câmpul de luptă. 

Jertfindu-se pentru țara pe care au iubit-o, au primit cea mai mare recunostință prin pomenirea 

numelui lor an de an. Pentru că astfel, dacă numele lor rămane viu pe buzele noastre, ei nu vor pieri 

niciodată și vor ști că sângele lor nu a curs în zadar. 

6.06.2019 Ziua Inălțării în calendarul Creștin Ortodox şi odată cu aceasta şi ziua în care 

facem cinste eroilor noștri.  
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De când eram mică am avut prilejul de a participa la această sărbătoare și an de an fiorii mă 

cuprindeau când vedeam cu câtă grijă urmașii celor căzuți pe câmpul de luptă fac cele mai frumoase 

pregătiri pentru a-și arăta respectul fața de curajul lor. Anul acesta am văzut aceeași fiori, aceleași 

lacrimi şi aceleași sentimente de mândrie pentru că fiecare în parte a trimis câte un gând bun eroilor 

noștri. Am văzut chipuri blânde de copii care, deși nu au avut ocazia de a-i cunoaște, vărsau lacrimi 

sincere pentru că astăzi sunt recunoscători că pot vorbi limba română, sunt cetățeni români şi sunt 

stăpâni la ei în țară. Lucrurile acestea li se datorează celor care s-au jertfit pentru ca azi să fim 

independeți și mai presus de toate, să fim uniți. De asemenea, am văzut și bătrâni care îşi plângeau 

bunicii, tații. Bătrâni care, la acea vreme erau copii...copii care și-au pierdut părinții în război și care 

de atunci duc cu ei suferința de a rămâne orfan. Copiii care au fost atunci au reușit să învingă aceste 

supărări, iar astăzi se pot numi ,,eroii vieții lor”. 

 Ca în fiecare an, tradiția cinstirii eroilor de război ia sfârșit cu multe sentimente de tristețe, dar cu 

gânduri către speranța și dorința de a menține vie această amintire a lor. Ziua Înălțării este cu adevărat 

una de cinste pentru noi pentru că așa demonstrăm an de an că jertfa înaintașilor noștri nu a fost în 

zadar. 
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ARTE  

Teatru 

Mădălina Talabă si Daniela Buturugă - 11F 

 
 

       Clubul de teatru este o activitate extra-școlară pentru auto-dezvoltare, auto-descoperire, exersare 

a abilităților și chiar relaxare. 

Săptămânal, elevele din clubul de teatru ,,Unde fugim de acasă” 

participă la două ore care se pot extinde la patru ore în perioada 

concursurilor sau a spectacolelor liceului. Se fac exerciții de dicție, de 

improvizație, de intercunoaștere, se citește textul, se interpretează 

rolurile, se discută despre decor, vestimentație, fond muzical, etc., iar 

mai apoi se iau decizii împreună. În medie, două ore pe săptămâmă se 

lucrează constant, dar au fost și întâlniri de patru sau cinci ore. 

Elevii înscriși în club s-au făcut remarcați, în special fetele de la clasa 

a X-a B și C, în cadrul spectacolului de Crăciun și în cel de ziua 

liceului, și sperăm că își vor dovedi talentul, alături de cele de la clasa 

a XI-a B în viitoarele concursuri.         

Spre exemplu, eleva Popescu Alexa de la clasa a X-a C a evoluat considerabil în domeniul actoriei în 

ultimul an. 

       În cadrul clubului, au fost puse în scenă piese de teatru ale unor 

autori canonici din programa de Bacalaureat, preferat fiind Marin 

Sorescu, de la care s-au ales textele ,,A treia țeapă”(fragment), ,,Iona” 

și ,,Pluta meduzei”. Au fost interpretate fie la Festivalul de teatre pentru 

liceeni “De pe scena școlii, pe scena vieții!” în 2018, fie pe scena 

Teatrului Dramatic, la spectacolele de Crăciun ale liceului, fie de ziua 

Liceului Teoretic Emil Racoviță, la Casa de Cultură. S-au mai pus în 

scenă și dramatizări scurte, comice, cum ar fi ,,Triconferința”, 

,,Cititorul de contor”, ,,Vizita la cofetărie”, dar și un fragment 

din ,,Titanic vals de Tudor Mușatescu. 

                                 Pregătirea pentru Teatru  
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Participarea la festivaluri si concursuri 

 

 
 

 
 

 

 

Trupa ,,Biz-Art” a participat la Festivalul de teatru “De pe scena școlii, pe scena vieții!” în 2018, 

organizat de Liceul de Industrie Alimentară ,,Elena Doamna”, unde au obținut și Mențiune. 

 

La fel au obținut la Concursul Național ,, George Constantin” de la București și la alte festivaluri 

naționale. Activitatea clubului, fiind în stadiu incipient, a obținut o Mențiune în cadrul Concursului 

Județean ,,Contrast Art”, organizat de Liceul Tehnologic ,,Aurel Vlaicu”. 

 

,,Consider că activitatea elevilor în cadrul unui atelier de interpretare dramatică, deși se desfășoară după 

după orele de curs și presupune un efort suplimentar din partea elevilor și a cadrelor didactice, merită 

străduință, dezvoltându-le participanților atât creativitatea, cât și abilitățile de comunicare și de 

interrelaționare, evoluția putându-se remarca atât în cadrul probei orale a Bacalaureatului, cât și la cea 

scrisă (abordând autori din programă), și nu în ultimul rând, în societate.”, afirmă doamna profesoară de 

limba și literature română și coordonatoare a clubului de teatru, Constantin Mariana. 
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CULTURĂ  S I CIVILIZAT IE 

LER Debate club 

Miruna Rotaru-11B 

În încercarea de a afla mai multe despre clubul de dezbatere LER, i-am adresat câteva 

întrebări doamnei profesor Dominteanu Nicoleta, coordonatoarea activităţilor clubului. 

1. Cum se desfăşoară această activitate, cum sunt selectaţi elevii? 

 Clubul de dezbateri este organizat ca activitate extracurriculară. Activitatea clubului este 

anuală şi debutează în septembrie cu un meci demonstrativ care se organizează pentru toţi elevii 

licelui care vor să participe. Meciul demonstrativ este susţinut de elevii care au activat în anul anterior 

în Club şi are menirea de a prezenta celor noi şi interesaţi felul în care se desfăşoară dezbaterile. 

Tema dezbaterii este de cele mai multe ori aleasă de elevi şi căutăm să fie o temă de interes , care să 

capteze publicul. Cei care îşi exprimă opţiunea de a deveni membri ai Clubului trebuie să susţină o 

probă de interviu pentru a-şi exprima motivaţia alegerii lor. Cu această ocazie dovedesc şi abilităţile 

pe care le au la momentul respectiv pentru argumentare precum şi interesele sau intenţiile personale 

în legătură cu acest subiect.  

 2. Despre ce este vorba într-o dezbatere, ce fel de subiecte se dezbat? 

Tema unei dezbateri se numeşte de fapt moţiune. Ca să definesc în mod precis, ca în manual, 

moţiunea sau tema dezbaterii este o aserţiune care prezintă o anumită controversă. De regulă, 

aserţiunea e formulată în varianta sa afirmativă, iar echipa afirmatoare o susţine, echipa negatoare o 

respinge. Moţiunea este formulată într-un mod clar în aşa fel încât să nu ofere un avantaj vreuneia 

dintre părţi. Aceste teme sunt extren de diverse, adică sunt preluate din orice domeniu: din ştiinţă, 

artă, morală, teme sociale sau economice, probleme ale lumii contemporane, etică aplicată, 

tehnologie, genetică, etc. După cum se vede orice lucru asupra căruia oamenii au opinii diferite poate 

fi formulat la un moment dat sub forma unei moţiuni şi supusă dezbaterii. 

3. Care sunt etapele dezbaterii? 

World Schools Style este în prezent unul dintre cele mai raspândite formate de dezbatere. Acesta 

prevede trei vorbitori de fiecare echipă, cu două echipe într-o dezbatere. Aceste două echipe sunt 

numite formal Guvern și Opoziție. La fiecare dezbatere World Schools participă 2 echipe, fiecare 

fiind compusă din 3 membri. Prima se numeşte echipa Guvernului, cea de-a doua se numeşte echipa 

Opoziţiei. Fiecare dintre cei trei membri ai fiecărei echipe susţine câte un discurs constructiv de 8 

minute, în ordine alternativă (Guvern, apoi Opoziție), începând cu primul vorbitor al echipei 

Guvernului. După ce fiecare vorbitor a vorbit o dată, al doilea sau primul vorbitor al fiecărei tabere 

prezintă un discurs de răspuns (sumativ), de 4 minute. În timpul discursurilor obișnuite membri ai 

echipe adverse pot cere dreptul la intervenții celui care susține discursul. Nu se pot adresa intervenții 

în timpul discursurilor sumative.  
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4.  Cum v-a venit ideea să organizaţi acest club la noi în liceu? 

 Experiența nouă a elevilor de la Racoviță cu formatul concursurilor de dezbateri a început în 2014 

şi a fost una pozitivă, încununată de succes pe parcursul celor doi ani de participare la concursul Tinerii 

dezbat. Calificările şi premiile obţinute la diferite etape ale concursului au inspirat înfiinţarea în 2016 a 

LER DEBATE CLUB şi aprobarea opţionalului de Dezbatere, Oratorie şi Retorică datorită beneficiilor 

si modificărilor profunde pe care elevii participanţi le experimentează. Deci, activitatea de astăzi este 

un răspuns la identificarea unei nevoi, a unei solicitări venite cumva din rândul elevilor. 

5. Care este relaţia dintre elevi după această activitate, dacă se observă ceva schimbat la ei? 

Răspunsul la această întrebare este legat de ceea ce am spus anterior. Cred că răspunsurile elevilor 

sunt diferite, sunt în funcţie de ceea ce caută fiecare, de ceea ce doreşte să dezvolte în sine. Dacă vei 

căuta pe internet, vei găsi multe astfel de răspunsuri, dar toate sunt diferite şi totuşi asemănătoare: 

diferite ca punct de plecare şi parcurs fiecare elev având motivaţie şi evoluţie diferite şi totuşi 

asemănătoare prin profunda transformare formatoare a modului de a gândi, de a relaţiona sau de a se 

raporta la o temă de discuţie. În mod clar practicarea dezbaterilor are în vedere formarea acelor 

competențe care, potrivit unor prognoze recente, vor fi cele mai agreate și căutate de către firmele 

viitorului: gândire critică, creativă și adaptabilă, inteligență socială, cunoașterea noilor media și IT 

(noua alfabetizare), competențe cross-culturale, colaborare virtuală, management inteligent al timpului. 

În mai mare măsură decât oricare altă disciplină școlară, dezbaterile academice reușesc formarea 

acestor competențe, și nu numai a acestor competențe, într-o manieră accelerată și la un nivel calitativ 

pe care îl putem caracteriza ca fiind spectaculos. Simpla observare a evoluției elevilor care au practicat 

dezbaterea academică în afara programului școlar, ca activitate extracurriculară, este o probă suficientă 

în acest sens. 
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LER Debate Club – În spatele cortinei 

 

1) Ce te-a făcut să participi în acest club? 

Curiozitatea este motivul principal pentru care mi-am făcut avânt în acest grup.Mereu am 

fost o fire curioasă și aparent vorbăreață față de cei apropiați, chiar daca obișnuiesc să fiu mai 

rezervată față de cei din jur. Ocazia de a intra in acest club s-a ivit dintr-o greșeală, dar am vrut să 

încerc să îmi dau seama de ce îmi trezește interesul subiectul "dezbatere" în sine. 

Cosmina Coman, 11F 

Trebuie să recunosc că inițial mi s-a părut totul o joacă. Nu știam ce înseamnă cu adevărat 

debate-ul. Dar după ce am urmărit câteva meciuri și am înțeles care sunt regulile și principiile 

după care se desfășoară mi s-a părut o adevărată oportunitate de a-mi învinge teama de a ține un 

discurs în fața unui public, dar și pentru a putea învăța să privesc anumite idei din mai mullte 

puncte de vedere.  

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

                        Cred că dorința de cunoaște oameni noi, și dorința de a învață să înțeleg că orice 

situație  poate fi văzută în 2 moduri, că are și avantaje și dezavante. Dar principalul motiv a fost 

dorința mea de a  mă dezvoltă, și am simțit și încă simt că în acest grup mă dezvolt eu că și 

persoană. 

                         Silvia Pavel, 10E  

 

2)Ce părere ai despre colegii tăi după fiecare participare la concurs? 

              Am avut ocazia să observ perseverenta in ochii fetelor din grup, si in timpul unui concurs, 

dar si dupa. Daca castigam, eram multumite cu victoria. Daca pierdeam, eram multumite ca am 

reusit sa ne vedem punctele slabe si stiam cum le puteam indrepta. Intr-adevar, fiecare fata este 

diferita. Ultima echipa alaturi de care am jucat a fost echilibrata caci ne completam una pe 

cealalta: una calma, una saritoare si una vorbareata; dar la final, eram trei caractere diferite dar 

tari, cu un scop comun. Parerea despre ele a reusit sa ramana la fel de fiecare data: persoane ce au 

ceva de aratat si de spus ce stiu sa se faca auzite.  

                 Cosmina Coman, 11F 

               Fiecare concurs ne ofera sansa de a evolua, de a progresa. Fiecare competitie inseamna 

motiuni noi, implicit termeni noi. Ceea ce inseamna ca ne dezvolta cultura generala din plin. Un 

nou meci, o noua experienta. De fiecare data intalnesti diverse tipologii umane si esti nevoit sa te 

adaptezi fiecaruia, pentru a ii putea descoperi intentiile. Dupa fiecare meci consider ca atat eu, cat 

si coechipierele mele progresam atat pe plan intelectual, dar si pe plan moral.   

              Miruna Sophie Burlacu, 10E 

                      Părerea mea a fost întotdeauna una bună. Dar cred că după fiecare concurs ne apropiam și              

mai mult, astfel părerea mea despre ei este  ce în ce mai bună.  Sunt persoane minunte, de la care 

am ce învață și sper că și ei au ce învață de la mine.       Silvia Pavel, 10E 
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3)Te-a ajutat în dezvoltarea personală, participarea la această activitate? 

Aceasta activitate m-a facut sa-mi dau seama ca sunt o persoana cu aspiratii mari. Sa vorbesti 

liber pe o anumita tema nu este tocmai ceva usor, asa cum altii o vad din exterior, dar am reusit sa 

invat sa o fac si sa-mi doresc mai mult de la asta. Ma vad o persoana ce-si apara punctul de vedere 

cu un mai mare interes acum, caci am aflat ca totul tine, in fapt, de ceea ce reusim noi sa 

demonstram in ochii celorlalti, dar si noua. 

Cosmina Coman, 11F 

Aceasta activitate este una care fara dar si poate te dezvolta in primul rand ca persoana. Fiecare 

concurs iti ofera sansa de a invata noi lucruri despre tine, te ajuta sa te controlezi in fata anumitor 

evenimente si iti ofera posibilitatea de a descoperi noi pasiuni pe plan personal.  

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

             Da! Enorm de mult. În primul rând,  eu că persoană m-am dezvoltat foarte mult. am învățat să 

accept că și alte persoane au dreptate, am învățat multe lucruri de la oamenii cu care am 

interacționat de a lungul timpului, am.încercat să iau tot ce e mai bun de la fiecare persoană, fie de 

la un colegii de echipa,  fie de la arbitrii sau chiar profesorul nostru Coordonat* Nicoleta 

Dominteanu* deci da, consider că această activitate m a dezvoltat. 

     Silvia Pavel, 10E 

4)După terminarea liceului te vezi participând în continuare la astfel de activităţi? 

Cu siguranta o sa continui sa particip. In mod cert, am o atractie aparte pentru acest gen de 

activitati. Am de gand sa fructific acest "sport" pana o sa ajung sa fiu multumita de mine pe acest 

plan. 

Cosmina Coman, 11F 

Cu siguranta voi continua sa activez in clubul de debate atat ca debater, de ce nu si ca arbitru. 

Consider ca un bun debater trebuie sa treaca prin toate rolurile impuse de un meci pentru a se putea 

numi un debater complet. Voi continua sa i-au parte la intalnirile clubului  deoarece in viitor sunt 

sigura ca experienta dobandita in acest club imi va fi de mare ajutor. 

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

            Da! Categoric da!  Și sper, după terminarea liceului să pot învață alți copii ce înseamnă debate 

ul, și de ce ar  trebui să îi acorde o importanță mai mare. 

  

        Silvia Pavel, 10E 
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5)Ai  învăţat ceva din diferitele subiecte abordate pe parcursul dezbaterilor? 

Am deprins informatii fara sa-mi dau seama pentru ca in general subiectele propuse necesitau 

un studiu, si pentru ca noi ne doream sa iasa ceva cat mai elaborat, ne informam fiecare, iar 

urmatoarea zi spuneam ce a reusit sa ne atraga atentia. Este ceva normal pentru o astfel de 

activitate, retii aspecte ce te fac sa-ti dai seama uneori cat de multe se ascund in cele ce se afla in 

jurul tau.  

Cosmina Coman, 11F 

Fiecare dezbatere este o provocare datorita subiectelor abordate. Cea mai importanta parte a 

fiecarei dezbateri este documentarea despre subiectul propus. Sunt de parere ca in ultimul an am 

descoperit informatii care imi vor fi de ajutor si pe viitor. De exemplu am invatat despre implicarea 

stereotipurilor de gen in reclamele publicitare, despre cauzele si efectele Brexitului, dar si despre 

ecologie si care sunt solutiile pentru o lume sanatoasa.  

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

             Cu siguranță! Sincer, la concursurile ce avea un grad de dificultatea mai mare, se bazau 

pe  teme destul de complicate, care necesitau mai mult timp în ceea ce privește informarea. Dar 

consider că acest lucru mi-a adus un beneficiu, pentru că mi-am îmbogățit cu mult cultură generală. 

 

       Silvia Pavel, 10E 

6)Crezi că relaţiile dintre tine şi colegii tăi s-au îmbunătăţit/înrăutăţit din cauza acestor 

dezbateri şi a opiniilor diferite? 

Relatiile s-au imbunatatit cu siguranta. Aceste "dezbateri academice" ne ajuta sa ne expunem 

fiecare punctul de vedere si sa il sustinem cu argumente. Da, contraziceri au fost, ceea ce e mai 

mult decat de normal pentru un astfel de club, dar nu au avut efecte negative, ci doar au fost un pas 

in plus spre progres. 

Cosmina Coman, 11F 

Intr-o echipa fiecare membru are o parere care este dezbatuta si clasata ca fiind eficienta sau nu. 

O echipa inseamna comuniunea dintre membrii acesteia, dar sj armonia cu care se realizeaza 

activitatile in cadrul ei. Clubul nostru de dezbateri promoveaza armonia intre debateri. Consider ca 

in cadrul fiecarei echipe se realizeaza o conexiune intre membri si ca relatiile dintre noi s-au 

imbunatatit si s-au consolidat formandu-se o noua familie.  

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

               Din punctul meu de vedere, s-au îmbunătățit, cu toate că au există câteva discuții 

contradictorii au fost doar pe moment, pentru că datorită acestui club am.învățat că fiecare are o 

părere diferită pe care trebuie să o ascultăm, fără a apărea discuții ce ne-ar dauna nouă că și grup 

           Silvia Pavel, 10E 
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7)În momentul de faţă, te bucuri că faci parte din acest club? 

Nu este vorba doar de bucurie, ci si de mandrie. Ma bucur ca pot sa le arat altora ceea ce vad eu 

ca fiind corect intr-un mod cat mai sustinut si asumat, si sunt mandra ca reusesc sa fac asta cu 

incredere. Mi-am dezvolat instinctiv un mod de a analiza situatiile atat pro cat si contra, ceea ce nu 

poate decat sa imi aduca un avantaj in luarea deciziilor de viitor. 

Cosmina Coman, 11F 

La momentul actual sunt de parere ca acest club reprezinta una dintre cele mai deosebite 

experiente pe care le-am avut si niciodata nu voi considera ca a fost o greseala sa ma inscriu in acest 

club, deoarece am descoperit persoane noi, de la care invat cate ceva cu fiecare ocazie. 

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

            Sincer? Da, chiar da! Nu am  regretat niciodată că fac parte din acest grup.  Mă bucur pentru că 

am parte dd un colectiv de la care am de învățat, mă bucur pentru că avem un coordonator *Nicoleta 

Dominteanu* care ne ajută, care are răbdare cu noi, și mă bucur pentru că tot ce fac, cu toate că 

reprezintă o muncă în plus, fac pentru mine și pentru dezvoltarea mea. 

 

     Silvia Pavel, 10E 

8)Ţi s-a schimbat viziunea asupra unor subiecte care au fost abordate într-un debate? 

Nu mi s-a intamplat asta. In mod normal, sunt deschisa la a afla ceva nou, deci lucrurile  

descoperite  pe parcursul dezbaterilor nu au avut un impact major. Ele au fost mai mult o completare 

de care m-am bucurat si de care am reusit sa ma folosesc la un moment dat.  

Cosmina Coman, 11F 

Intr-un debate trebuie sa vezi atat partile pro, cat si partile contra asupra unei afirmatii. Iar acest 

lucru este foarte benefic pentru dezvoltarea personala a fiecaruia, deoarece inveti sa apreciezi si 

opiniile celor din jur si nu vei considera intotdeauna ca numai ce spui tu este adevarat. Au fost 

momente in care aveam anumite pareri despre un subiect si credeam ca eate corect doar asa cum spun 

eu, dar colaborand si cercetand un anumit subiect, aflii ca o anumita afirmatie are ata parti pozitice, 

cat si negative.  

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

          Cu siguranță. Am avut de a lungul concursurilor teme atât de diferite, de la moțiuni politice, până 

la moțiuni ce țîn de educație și multe alte. Erau teme pe care eu până atunci le perceleam total diferit, 

iar mai apoi schimbându mi total părerea despre unele lucruri. Și mi am dat seama că până să fac parte 

din acest grup, nu judecăm corect, vedeam doar ce e mai ușor, fără să  mă gândesc de ce acel lucru se 

întâmplă așa și nu altfel 

 

       Silvia Pavel, 10E 
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9) Ai  încuraja şi pe alţi colegi să participe într-un club de dezbateri? 

Daca ei simt ca au o oarecare chemare pentru asta, cu siguranta. Dezbaterea mi se pare cea mai 

potrivita activitate pentru adolescenti, si cu siguranta fiecare s-ar simti in largul lui incercand sa 

dovedeasca de ce are dreptate cu privire la anumite subiecte aduse in discutie. Ea ne arata ca 

interdependenta dintre cooperare si competitie exista si e ceva complet normal pentru o societate in 

continua dezvoltare. 

Cosmina Coman, 11F 

       Eu imi incurajez colegii constant sa se inscrie in clubul de dezbateri, deoarece estee o experienta 

care te va ajuta sa iti definesti personalitatea si modul de a gandi. Vei invata sa apreciezi opiniile 

tuturor, iar prin discutii cu argumente solide veti reusi sa gasiti solutii la anumite probleme, solutii 

care pe cont propriu nu ar fi fost la fel de eficiente.  

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

             Cu siguranță! Cum am spus și până acum, debate ul aduce beneficii pe care activități nu le are. Și 

pe de altă parte, noi putem.spund că în fiecare zi avem.parte de un meci de debate, trebuind să 

ascultăm și opiniile altora, astfel încurajez orice persoană indiferent de vârstă să încerce să ia parte la 

dezbateri. 

 

     Silvia Pavel, 10E 

10)Consideri că debate-ul ar trebuii considerat un sport al minţii? 

 Dezbaterea este, fara doar si poate, un sport al mintii. In general, temele abordate reusesc sa te 

faca sa intelegi anumite lucruri intr-un mod diferit, sau sa iti dai seama ce e bine in modul tau de a 

privi o situatie. Ea te pune la incercare si te face sa-ti doresti mai mult de la tine. Realizezi pe parcurs 

ca ai multe de spus si un timp limitat, astfel, aceasta e un mod de a ne pregati pentru mai tarziu, sa 

stim sa separam ceea ce e semnificativ privind o tema, de ceea ce nu o poate afecta in niciun mod 

concret. 

Cosmina Coman, 11F 

Debate-ul este cu siguranta un sport al mintii, deoarece te face sa te gandesti din mai multe 

perspective asupra unor subiecte. Te ajuta sa descoperi lucruri despre care poate nici nu stiai ca exista 

pana la acel moment. Este cu adevarat un sport al mintii, deoarece doar gandind poti evalua corect o 

anumita problema. 

Miruna Sophie Burlacu, 10E 

              Da, chiar da. Este un sport, că oricare altul doar că nu implică o acțiune fizică,  care să îți dezolte 

corpul. Debatul presupune mai mult decât o acțiune fizică, el te ajută să îti mărești orizontul în orice 

domniu, și de aceea cred că el poate fi considerat un sport al minții. 

 

       Silvia Pavel, 10E 
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Experienţa mea LER Debate 

                           De Ana-Maria Pintilie, 12 F 

Pentru mine, anii de liceu au reprezentat etapa cunoaşterii şi a regăsirii din viaţa mea. Zic acest 

lucru deoarece aici, la liceu, ca adolescent  întâmpini toate evenimentele similare vieţii de adult. O etapă a 

vieţii ce trebuie tratată cu timiditate, respect, dar şi cu seriozitate. Sunt ore, activităţi, profesori ce te vor 

face să te dedici acestei perioade.Eu, ca elevă ce a activat pentru trei ani în clubul de dezbatere, mă declar 

mulţumită de realizările mele şi fericită că am descoperit această activitate perfectă pentru timpul liber. 

Clubul de dezbatere nu înseamnă doar dezbatere, oratorie şi retorică, înseamnă o familie care te aşteaptă 

cu braţele deschise şi căldură, o familie care-ţi va oferi tot sprojinul şi ajutorul. Aici vei învăţa să vezi 

lumea cu alţi ochi, vei învăţa cum să abordezi anumite situaţii, cum să fii imparţial şi obiectiv şi cum să ţii 

piept situaţiilor grele şi intimidante din viaţa ta. 

Cu toată sinceritatea mea spun că nu regret prezenţa mea în acest colectiv. Din acestă cauză vreu 

să menţionez şi lucrurile neprofesionale pe care le-am trăit în aceşti trei ani. La început am avut nişte 

gânduri ce mă făceau sa+mi induc ideea că dezbaterea este ca o materie, că trebuie doar să învăţ, să caut 

informaţii şi că ora va fi de o seriozitate şi stricteţe maximă. Mi+a fost de ajuns o oră în care să o cunosc 

pe doamna profesor coordonator şi am realizat că totul o să fie distractiv, amuzant şi deloc strict.Cu 

timpul îţi faci prieteni noi, descoperi perspective şi mentalităţi noi, stai câteva ore în plus pentru a te 

pregăti pentru concursuri(iar în orele acestea te simţi alături de familie, mănânci, glumeşti, te sfătuieşti şi 

trăţi aceleaşi emoţii), te bucuri de reuşitele de la concursuri şi râzi de boacănele şi micile greşeli pe care le 

faci. 

Pe scurt, acest  debate este ceea ce ai nevoie. În concluzie, clubul de dezbatere nu trebuie să moară 

şi sper ca în anii viitori, când voi reveni, să vizitez locul de unde a început totul pentru mine ca elevă, să 

găsesc persoane care trăiesc aceleaşi emoţii pe care le- am trăit şi eu. 
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    În perioada 28-30 mai 2019, în cadrul Saptămânii-Altfel, s-a desfășurat o excursie cu destinația 

Cazanele Dunării, la care au participat elevi ai claselor a-X-a ;i a-XI-a, coordonați de profesorii Barciuc 

Florentina, Dominteanu Nicoleta, Sandu Mihaela şi Silion Bogdan. 

    Pe parcursul acestei experiențe unice, participanții au avut oportunitatea de a vizita numeroase atracții 

turistice ce pun în valoare frumusețea țării noastre. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      În prima zi de călătorie, după un drum marcat de veselie şi cântece, elevii au vizitat Mănăstirea Dealu, 

ce adăpostește mormântul lui Radu cel Mare și sarcofagul în care se află capul domnitorului Mihai 

Viteazul. Experiența a continuat cu o oprire școala de fete şi de băieţi din Drobeta Turnu Severin şi 

vizitarea centrului oraşului. 

TURISM 

Excursie la Cazanele Dunarii 

Elena Tănase-11F  
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   ~ Cercetarea cadrului natural~ 

 

     În cea de-a doua zi, elevii au vizitat zona Cazanelor Dunării, bucurându-se de o plimbare cu șalupa 

la granița dintre Serbia şi Romania, incluzând şi celebrul monument ”Capul lui Decebal” Basorelieful 

îl reprezintă pe Decebal, ultimul rege al Daciei, și este sculptat într-o stâncă. Este cea mai 

înaltă sculptură în piatră din Europa. În plus, aceștia au avut ocazia să vadă și Cascada Bigăr, o 

adevarat perlă a teritoriului românesc. Apa izvorului Bigăr, bogată în calcar, se varsă în râul Miniș de 

pe un prag stâncos, formând o cascadă de tuf calcaros, ce poartă numele de Cascada Bigăr. Paralela 45 

nord trece pe lȃngă această cascadă, fapt marcat în teren printr-un panou geografic. Site-ul The World 

Geography a alcătuit în anul 2013 o listă cu cele mai impresionante cascade din lume. Pe primul loc se 

află Cascada Bigăr din Caraș-Severin. Anterior, în septembrie 2010, un ghid turistic 

internațional, National Geographic Traveler - Romania,  făcea pentru întâia oară prezentarea acestei 

cascade în presa turistică de specialitate. 

     Un alt popas s-a făcut în localitatea Eftimie Murgu, unde excursioniştii au vizitat cheile Nerei şi 

ansamblul de mori de apă, cel mai mare complex molinologic din sud-estul Europei, pe malul pârâului 

Rudăria, un afluent al Nerei. 

     La întoarcerea acasă, elevii care au participat la excursie au mărturisit că sunt încântați de această 

ocazie de a descoperi mai multe lucruri interesante despre țara noastră. Mai mult de atât, ei au avut 

ocazia de a interacționa și de a se cunoaște mai bine în timpul petrecut împreună, păstrând aceste 

amintiri în sufletul lor ca pe unul dintre cele mai frumoase momente ale anilor de liceu. 
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   ~ Cercetarea cadrului natural~ 
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